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Sag nr.  80  Budgetopfølgning pr. 30. september 2010 
 
Journal nr.:  011247-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 40. 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget en 
budgetopfølgning pr. 30. september 2010 for Opvækst- og 
Uddannelsesudvalgets samlede driftsområde. 
 
Udvalgets driftsområde er opdelt i syv bevillingsniveauer. 
Økonomirapporten pr. 30. september viser en forbrugsprocent på 74,3 
% til sammenligning med normen efter 9 måneder på 75 %. 
 
Samlet for Opvækst- og Uddannelsesudvalgets område søges 
tillægsbevilling på 5,379 mio. kr. samt en bevilling på -4,191 mio. kr. 
som overføres til øvrige udvalg. 
 
Den egentlige tillægsbevilling på 5,379 mio. kr. er fordelt på: 

 1,5 mio. kr. som følge af flere børn på klubområdet (4.-7. 
klassetrin) end budgetlagt. Der er ikke samme stigning i 
aldersgruppen af børn, men en øget efterspørgsel. 
Klubområdet tildeles normering i forhold til antallet af børn  

 3,879 mio. kr. til familieområdet som i 2010 i særlig grad har 
været under pres. Det omhandler en markant stigning i antallet 
af underretninger, stigning i udgifter til aflastning af børn og 
unge med handicaps, pres på anbringelsesområdet, stigning i 
udgifter til dækning af tabt arbejdsfortjeneste samt til 
misbrugsbehandling, jf. vedlagte bilag 

Overførsler på -4,191 mio. kr. mellem øvrige udvalg består af: 

 1,385 mio. kr. som er en omplacering fra lønpulje på konto 6 til 
SFO-området som følge af højere gennemsnitslønninger end 
budgetlagt. Området er normeringsstyret. Budgettet er tilrettet 
for 2011-2013  

 - 5,781 mio. kr. som er en udmøntning af 
rengøringsbesparelsen i forbindelse med udlicitering af 
rengøringsopgaven. Budgetterne er tilrettet for 2011-2013  

 0,205 mio. kr. som er en omplacering fra konto 6 til de enkelte 
institutioner med tilskud på 100 kr. pr. medarbejder til 
julefrokost for 2010 

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. september 2010 har resulteret i 
tillægsbevillinger for i alt 5,379 mio. kr. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Tillægsbevillinger på i alt 5,379 mio. kr. for 2010, som formindsker 
kassebeholdningen. 
 
Budgetudvidelsen er ikke indarbejdet i budgettet for 2011-2013. Det 
foreslås, at beslutningen følges op med forslag til kompenserende 
besparelser for 2011-2014. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og 
Byrådet, at: 

1. de egentlige tillægsbevillinger for 2010 på i alt 5,379 mio. kr. 
godkendes.  

2. omplaceringer fra andre udvalg på i alt -4,191 mio. kr. 
godkendes. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: 2010-09-30 forbrugsrapport Opvækst- og uddannelsesudvalget 
2010-09-30 Noter til forbrugsrapport - Opvækst og 
Uddannelsesudvalget 
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Sag nr.  81  Forventede udgifter vedr. det specialiserede socialområde - 

Opvækst- og Uddannelsesudvalget 
 
Journal nr.:  029785-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Regeringen og KL har i økonomiaftalen for 2010 aftalt, at der inden for 
det specialiserede socialområde, der omfatter "udsatte børn", "udsatte 
voksne og handicappede" og "pleje og omsorg", skal gennemføres 
kvartalsvis budgetopfølgning, som skal indsendes til Indenrigs- og 
Socialministeriet og forelægges Byrådet. 
 
På denne baggrund er udarbejdet budgetopfølgning pr. 30. september 
2010 indeholdende forventede udgifter i år 2010 vedrørende "udsatte 
børn og unge". 
 
Budgetopfølgningen vedrørende "udsatte børn og unge" forelægges 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Økonomiudvalget og Byrådet. 
 
I den kommunale økonomiaftale for 2010 indgår det specialiserede 
socialområde som et særligt fokusområde. Det er mellem regeringen 
og KL aftalt, at der skal iværksættes tiltag, som kan medvirke til en 
opbremsning i de senere års markante udgiftsstigninger på området. 
 
Det enkelte Byråd har indenfor lovgivningens rammer ansvaret for at 
sikre en målrettet styring og prioritering og skal derfor have særlig 
fokus på den løbende udgiftsudvikling. 
 
Med baggrund i forbruget pr. 30. september 2010 er udarbejdet 
forventet regnskab for 2010, der viser, at der inden for området 
"udsatte børn og unge" forventes et merforbrug på 2,85 mio. kr. i 
forhold til korrigeret budget. Merforbruget er indregnet i 
budgetopfølgningen, der forelægges som selvstændigt 
punkt Opvækst- og Uddannelsesudvalgets møde den 1. november 
2010. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og 
Byrådet, at: 
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1. orienteringen godkendes.  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Forventet regnskab 2010 - OU pr. 30. september 
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Sag nr.  82  Frigivelse af anlægsbevilling til daginstitutionen Vandkunsten 
 
Journal nr.:  029875-2010 
 
Lovgrundlag: Kommunens budget 2010. 

Sagsfremstilling: I forbindelse med vedtagelsen af budget 2010 besluttede Byrådet, at 
afsætte midler til renovering og udbygning af køkkener i 
daginstitutioner. Beslutningen blev truffet som følge af ændret national 
lovgivning om frokostordninger i daginstitutioner. Det blev samtidig 
besluttet at såfremt der efter køkkenrenoveringen måtte være midler i 
overskud, kunne disse anvendes til en legeplads i Daginstitutionen 
Vandkunsten samt til etablering af ny legestue for dagplejen i 
Jægerspris by som erstatning for den nuværende legestue på Femhøj 
i Gerlev. 
 
Afdelingen for Dagtilbud skønner på baggrund af tilbagemeldinger fra 
ca. 80 % af institutionerne, der alle har sagt nej tak til en kommunal 
frokostordning, at der allerede på nuværende tidspunkt kan sætte 
gang i etablering af en legeplads i Vandkunsten. 
 
Afdelingen for Dagtilbud vurderer på baggrund af indhentede tilbud, at 
udgifterne til en etablering af en sådan vil beløbe sig til 300.000 kr. 

Bevilling: Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 300.000 kr. til 
etablering af en legeplads i Vandkunsten, finansieret af det afsatte 
rådighedsbeløb i budget 2010 på 4.480.000 kr. på anlægsprojekt nr. 
514512 Pulje - daginstitutioner - renovering af køkkener. 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over 
for Opvækst og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget 
og Byrådet, at: 

 meddele anlægsbevilling på 300.000 kr. til etablering af en 
legeplads i Vandkunsten, finansieret af det afsatte 
rådighedsbeløb i budget 2010 på 4.480.000 kr. på 
anlægsprojekt nr. 514512 Pulje - daginstitutioner - renovering 
af køkkener. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
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Udvalget beslutter at sende sagen tilbage til dagtilbudsafdelingen med 
ønsket om en revurdering af legepladsprojektet. Sagen genoptages 
på næste udvalgsmøde, den 29. november 2010. 
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Sag nr.  83  Frigivelse af anlægsbevilling til daginstitutionen Mariendal 
 
Journal nr.:  029854-2010 
 
Lovgrundlag: Kommunens budget 2010. 

Sagsfremstilling: I forbindelse med vedtagelsen af budget 2010 besluttede Byrådet, at 
afsætte anlægsmidler til renovering af krybberum i daginstitutionen 
Mariendal. Det nuværende krybberum (udendørs sovehal til 
vuggestuebørn) er misligholdt og dårligt placeret i forhold til at sikre en 
fornuftig og arbejdsmiljømæssige arbejdsgang i daginstitutionen. Der 
tænkes derfor opført et helt nyt krybberum. 
 
Da det i budget 2010 afsatte beløb på 400.000 kr. ikke efter 
indhentelse af tilbud var tilstrækkeligt til etableringen af krybberummet 
blev der 29. september 2010 i forbindelse med en budgetopfølgning 
allokeret yderligere 170.000 kr. til projektet. I denne sag søges der 
anlægsbevilling til gennemførelse af projektet. 

Bevilling: Der søges om meddelelse af anlægsbevilling på 570.000 kr. til 
renovering af krybberum ved Mariendal daginstitution, finansieret 
af det afsatte rådighedsbeløb i budget 2010 på 570.000 kr. på 
anlægsprojekt nr. 514511 Mariendal krybberum. 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og 
Byrådet, at: 

1. meddele anlægsbevilling på 570.000 kr. til renovering af 
krybberum ved Mariendal daginstitution, finansieret af det 
afsatte rådighedsbeløb i budget 2010 på 570.000 kr. på 
anlægsprojekt nr. 514511 Mariendal krybberum. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Indstillingen tiltrådt. 
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Sag nr.  84  Godkendelse af takster - Budget 2011 
 
Journal nr.:  019838-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstbilag indeholder de beregnede takster for budgetåret 
2011. 
 
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2011, som blev 
endeligt vedtaget af Byrådet den 13. oktober 2010. 
 
Det forudsættes, at eventuelle forslag til ændringer holder sig indenfor 
de økonomiske rammer, som er forudsat i det vedtagne budget 2011. 
Samtlige takster godkendes endeligt af Byrådet den 24. november 
2010. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige 
forudsætninger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2011. 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller over for Opvækst-
 og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og Byrådet, 
at: 

1.  taksterne godkendes endeligt. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Indstillingen tiltrådt. 

Bilag: Bilag til politisk behandling - Takstark Budget 2011 
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Sag nr.  85  Bevillingsansøgning vedr. ombygning af Falkenborgskolen 
 
Journal nr.:  029674-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forlængelse af tidligere sag nr. 67 af 6. september 2010 og 
Økonomiudvalgets efterfølgende beslutning den 22. september 2010, 
præsenterer denne sag tre modeller som oplæg til beslutning om en 
anlægsbevilling til ombygning af Falkenborgskolen. De tre modeller er 
præsenteret i oversigt nedenfor. Detaljer for projektspecifikationer, 
tidsplaner og budget er vedlagt i bilag. 
 
Det bemærkes om den resterende renovering af Falkenborgskolens 
bygninger B, C og D, at projektspecifikationer er uændrede, og det 
påmindes at vedståelsesfristen for modtagne tilbud ved licitation 
udløber medio december.  
 
Model 1A: Nybyggeri af bygning F 
 
Forslaget omfatter nedrivning af den nuværende bygning F 
(mellemtrin og faglokaler ca. 3.000 m2) samt tilbygning til bygning E 
(fremtidig læsecafé i pædagogisk center ca. 100 m2). 
 
Den samlede nybygning disponeres i tre etager og reduceres til 2.100 
m2 ved at optimere funktionaliteten og fleksibiliteten, bl.a. ved 
minimering af gangarealer, der erstattes af centralt placerede torv/ 
fællesrum. Der bygges til mellemtrin med tilhørende faglokaler; 
således i alt ni klasselokaler, som samles årgangsvis fordelt på to 
etager. Faglokaler vil være tidssvarende og placeret i funktionel 
sammenhæng med beslægtede fag/ fællesarealer (krea grov/fin, natur 
& teknik, hjemkundskab og musik). 
 
De to nederste etager har direkte udgang til terræn/ udearealer og 
bygningen kobles på den nye multihal, som det var tiltænkt for den 
eksisterende bygning F. Etager forbindes af et dobbelthøjt rum med 
siddetrappe, der giver nye muligheder for samling, og sikrer en 
sammenhæng mellem funktionerne i stueplan og på 1. sal. I stueplan 
forbedres sammenhængen mellem multihallen, det fremtidige 
pædagogiske center, caféområde og faglokaler ved etableringen af et 
torv. 
 
I kommuneplanen oplyses det, at byggerier ikke må være højere end 
10 meter og max. to etager over terræn. Det vurderes bl.a. på den 
baggrund, at model 1A med nybygning i tre etager udløser en 
lokalplan, hvilket forlænger projektets tidshorisont med omtrent seks 
måneder. (Bilag 3: Tidsplan for model 1A) 
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Total anlægsudgift: 57.39 mio. kr. 
Nuværende bevilling: 26.06 mio. kr.  
Restbevilling: 31.33 mio. kr.  
Byggeriafslutning: Juni 2012 (inkl. lokalplan) 
 
Model 1B: Nybyggeri af bygning F og E  
 
Forslaget omfatter nedrivning af de nuværende bygninger F 
(mellemtrin og faglokaler ca. 3.000 m2) og bygning E (fremtidig 
pædagogisk center for Falkenborgskolen ca. 390 m2) 
 
Det nuværende byggefelt for bygning F og E udnyttes til en nybygning 
disponeret i to etager med et areal reduceret til 2.300 m2 ved at 
optimere rumfunktionalitet og fleksibilitet. Begge etager har direkte 
adgang til terræn og den ny bygning kobles på mulithallen. Alle ni 
klasser samles på én etage i et sammenhængende undervisnings- og 
fritidsmiljø af klasseværelser, projektrum og torv med mulighed for 
fleksible rumlige sammenhænge mellem klasser og med 
fællesarealer. 
 
Som for model 1A forbindes etagerne af et dobbelthøjt rum med 
siddetrappe, der giver nye muligheder for samling samt sikrer stor 
sammenhæng i bygningen og mellem funktionerne i stueplan og på 1. 
sal. Skolens pædagogiske center er placeret i åben forbindelse med 
stueetagens torv med mulighed for inddragelse/ dobbeltudnyttelse af 
hele arealet. Torvet forbedrer sammenhængen med multihallen og til 
faglokalerne. Modellen løser (ligesom model 1A) nuværende 
problemer med tilgængelig, utidssvarende toiletforhold og mekanisk 
ventilation. 
 
Forestillingen er en bygning af åbenhed, integration og fleksibilitet for 
rumudnyttelsen, som klart optimerer betingelserne for at realisere de 
overordnede pædagogiske mål med hele skolens ombygning. Den 
pædagogiske vurdering er, at f.eks. klasseværelsernes placering i tæt 
nærhed af hinanden, torv og projektrum repræsenterer rig mulighed 
for samarbejde og fællesskaber i forskellige konstellationer, f.eks. på 
tværs af klasser, klassetrin og i mindre eller større fora. Det er en 
yderligere vurdering, at den direkte sammenhæng mellem 
pædagogisk center og fællesarealerne omkring klasserne, vil have 
væsentlig betydning for udnyttelse af centeret for elever i både 
opholds- og undervisningsøjemed.   
 
Da model 1B er en bygning i kun to etager vurderes det, at byggeriet 
kan gennemføres uden en lokalplan, hvis byggeriet i øvrigt ikke fører 
til ændringer, der samlet set påvirker naboerne væsentligt, ved f.eks. 
bygningens udtryk/farver, større indblik fra svalegange, udsættelse for 
støjende aktiviteter og lign. (Bilag 4: Tidsplan for model 1B) 
 
Total anlægsudgift: 57.35 mio. kr.  
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Nuværende bevilling: 26.06 mio. kr.  
Restbevilling: 31.29 mio. kr.  
Byggeriafslutning: December 2011 (uden lokalplan) 
 
Model 2: Renovering af bygning F 
 
Forslaget omfatter en total PCB renovering af bygning F med sigte at 
reducere niveauet af PCB til under 300 mg efter ombygningen.  
 
Den planlagte renovering af bygning F disponerer klasser og 
undervisningsmiljøet i fire etager. Der er taget afsæt i den 
eksisterende bygningskrop, hvorfra der er indrettet ud fra bedst mulige 
hensyn til pædagogiske ønsker og mål. Der vil være direkte adgang til 
mulithallens tagterræn og boldbane fra bygningens 1. sal.  
 
I bygningens stueplan findes hjemkundskab samt grovværksted og 
garderober med sammenkobling til PLC gennem læsecaféen. 1. sal 
rummer 4. klassetrin samt faglokalerne natur/ teknik og design/ fin 
værksted. 2. sal huser 5. og 6. klassetrin med et større fælles 
projektrum. Endvidere findes på hver etage et mindre projektrum og et 
teamrum. Bygningens tagetage rummer musiklokalet med scene, 
hvilket samtidig udgør mellemtrinnets samlingsrum.  
 
Projekteringen af byggeriet er afsluttet ligesom licitation har været 
gennemført. PCB renoveringen kan projekteres og udbydes som et 
selvstændigt projekt. Tidshorisonten for byggeriets afslutning er dog 
ikke væsensforskellige fra model 1B. (Bilag 5: Tidsplan for model 2) 
 
Total anlægsudgift: 42.11 mio. kr.  
Nuværende bevilling: 26.06 mio. kr.  
Restbevilling: 16.05 mio. kr.  
Byggeriafslutning: November 2011 

Bevilling: Der ansøges om bevilling til én af de tre ovennævnte modeller for 
ombygning af Falkenborgskolen, for hvilke finansieringsbehov udgør 
henholdsvis:  

 Model 1A: 31.3 mio. kr. til nedrivning og nybygning af bygning 
F  

 Model 1B: 31.3 mio. kr. til nedrivning og nybygning af bygning 
F og bygning E  

 Model 2: 16.1 mio. kr. til renovering af bygning F 

Udgiften kan ikke umiddelbart finansieres inden for de afsatte 
budgetrammer og allerede meddelte bevillinger til den samlede 
gennemførelse af skolestrukturprojektet Frederikssund Midt/Nord. 
Projektets styregruppe peger på, at arbejdet med projektering og 
udbud af den selvstændige etape på Marienlystskolen, der vedrører 
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opdatering af skolens idrætsfaciliteter, ikke er påbegyndt. Der er til 
denne etape, der er planlagt som sidste etape af ombygningen af 
Midt/Nord, afsat 7,2 mio.kr. Etapen er planlagt afsluttet juni 2012. Det 
foreslås at udvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler at 
overveje, om dette beløb vil kunne fremrykkes til delvis finansiering af 
udgiften til PCB miljørenoveringen med yderligere forslag om, 
at tidspunkt for og omfang af opdateringen af Marienlystskolens 
idrætsfaciliteter indgår i Byrådets arbejde med budget 2011 - 2014. 
 
Der kan ydermere peges på, at der under udvalgets område er afsat 
et anlægsbudget på 4,48 mio.kr. til renovering af produktionskøkkener 
i budget 2010. 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi bemærker, at anlægsbevillingen er et træk på 
kassebeholdningen. 
 
Udvalget bør tage dels tage stilling til, hvorvidt anlægsbevilling på 7,2 
mio. kr. fra 2012 skal fremrykkes til delvis dækning af udgiften samt 
dels, hvorvidt anlægsbevilling på 4,48 mio. kr. til renovering af 
produktionskøkkener benyttes til delvis finansiering. Forslag til delvis 
finansiering udgør i alt 11,68 mio. kr.  

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Udannelse og IKT indstiller over for Opvækst- 
og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. meddele en anlægsbevilling til ombygning af 
Falkenborgskolen, ved valg mellem ét af de tre følgende 
alternativer:  

1. Model 1A som omfatter en anlægsbevilling på 31.3 mio. 
kr. til nybygning af bygning F  

2. Model 1B som omfatter en anlægsbevilling på 31.3 mio. 
kr. til nybygning af bygning F og E  

3. Model 2 som omfatter en anlægsbevilling på 16.1 mio. 
kr. til renovering af bygning F 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Tre medlemmer Jesper Henriksen (A), Guri Bjerregaard (A) og Grethe 
Olsen (F) indstiller, at der meddeles en anlægsbevilling på 31.3 mio.kr 
til realisering af model 1B (nybygning af bygning F og E). 
 
Tre medlemmer Ole Søbæk (C), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) og 
Kasper Andersen (O) kan ikke støtte nogen af de tre muligheder og 
anbefaler i stedet, at der etableres midlertidige 
undervisningsmuligheder, indtil der er skabt klarhed over den 
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nationale pcb-situation og arbejdet, jf. budgetaftalen om den 
fremtidige skolestruktur, er afsluttet. 

Bilag: Bilag 1: Specifikationer for byggerier 
Bilag 2: Budgetoverslag for ombygning af Falkenborgskolen 
Bilag 3: Tidsplan for model 1A 
Bilag 4: Tidsplan for model 1B 
Bilag 5: Tidsplan for model 2 
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Sag nr.  86  Ændring af skoledistriktsgrænser i Frederikssund by 
 
Journal nr.:  029698-2010 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven § 40 stk. 3 og 4. 

Sagsfremstilling: Denne sag stiller forslag til ændringer af de gældende 
skoledistriktsgrænser i Frederikssund Kommune, som opført i "Bilag til 
skolestyrelsesvedtægt for Frederikssund Kommune" revideret den 5. 
november 2007. 
 
Etableringen af ny skolestruktur i Frederikssund by omfatter 
ændringer af skoledistriktsgrænser i Frederikssund by og for hele 
kommunen vedrørende 10. klasse centeret. Ved skoleårets start 
2011/12 etableres Marienlystskolen som overbygningsskole for 7. - 9. 
klassetrin med et selvstændigt 10. klasse center, og med 
Falkenborgskolen og Græse Bakkebyskolen som fødeskoler. 
 
I tidligere faser af skolestrukturprojektet var det, på baggrund af 
daværende skoleprognose, tiltænkt at opdele Marienlystskolens 
distrikt mellem Falkenborgskolen og Græse Bakkebyskolen; 
endvidere at ca. 10 % af Falkenborgdistriktet skulle indgå i 
Åbjergskolens distrikt.  
 
De faktiske børnetal til skoleindskrivning i 0. kl. 2011/12 har dog vist 
sig højere end forventet i Græse Bakkebydistriktet, hvilket betyder at 
Græse Bakkebyskolens distrikt vanskeligt kan udvides, hvis elevtallet 
fortsat skal kunne rummes indenfor skolens 2-spors kapacitet. 
Ligeledes gælder for den fremtidige Ådalens skole, at det faktiske 
elevtal er tæt på grænsekapaciteten for de to afdelinger.  
 
Af ovenstående antages det, at fraflytningen fra Frederikssund nord 
foregår langsommere end først antaget. I konsekvens heraf vil 
udviklingen i børnetallet blive fulgt fra år til år med henblik på 
eventuelle justeringer mod syd af distriktsgrænser mellem Græse 
Bakkebyskolen og Falkenborgskolen samt mellem Falkenborgskolen 
og Ådalens skole, hvis den hidtil forventede udvikling med en nedgang 
i børnetallet i Frederikssund nord manifesterer sig.   
 
På baggrund af ovenstående stilles forslag om, at de gældende 
skoledistrikter ændres til de nedenfor optegnende med virkning fra 1. 
august 2011: 
 
Falkenborgskolen: 
Nord for Ågade, Nygade, A. C. Hansensvej 
Syd for Græse Å 
Syd og øst for Roskilde fjord 
Vest for Amtsvejen 
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Marienlystskolen: 
Overbygningsdistrikt for Falkenborgskolens og for Græse 
Bakkebyskolens samlede distrikter. 
10. klasse: 
Hele kommunen 
Det bemærkes, at ved en evt. vedtagelse af forslaget sendes dette til 
høring hos de berørte skolebestyrelser, hvorefter forslaget sendes 
genbehandling for en endelig vedtagelse af Byrådet.   

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger, da sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og 
Byrådet, at:  

1. de gældende skoledistriktsgrænser ændres og opføres i 
skolestyrelsesvedtægterne for Frederikssund Kommune med 
følgende ordlyd:  

 Falkenborgskolen: 
Nord for Ågade, Nygade, A. C. Hansensvej 
Syd for Græse Å 
Syd og øst for Roskilde fjord 
Vest for Amtsvejen  

 Marienlystskolen: 
Overbygningsdistrikt for Falkenborgskolens og for Græse 
Bakkebyskolens samlede distrikter.  

 10. klasse: 
Hele kommunen 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Indstillingen tiltrådt. Skoleafdelingen udarbejder kortbilag til sagens 
behandling i økonomiudvalget og byrådet. 

 
 

 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 18 af 27 

 
Sag nr.  87  Udvikling af skoletjenestetilbud på de to museer, Egnsmuseet 

Færgegården og J. F. Willumsens museum 
 
Journal nr.:  028561-2010 
 
Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Museumsloven. 

Sagsfremstilling: På Egnsmuseet Færgegårdens skoletjeneste har der igennem de 
sidste godt 20 år været et meget attraktivt tilbud for skolerne i 
Frederikssund Kommune. Klasserne kan besøge de kulturhistoriske 
udstillinger med de originale forhistoriske og historiske genstande, og 
de kan, i forlængelse af et sådan besøg, reproducere og afprøve 
genstandene på museets udendørsarealer.  
 
Skoletjenestens 3 ansatte er ansat af skolevæsenet, og har udover 
arbejdet på Færgegården også tidligere haft deres ansættelse på tre 
af kommunens skoler. 
 
I henhold til museumsloven har skoleklasser gratis adgang til alle 
landets museer. Der er imidlertid ikke afsat penge til at formidle 
udstillingerne til skoleeleverne, med mindre museet har en 
skoletjeneste tilknyttet. Det gratis adgangstilbud til skoleklasser har i 
sig selv en begrænset værdi, hvis udstillingerne skal stå alene.  
 
En målrettet formidling til eleverne er afgørende for et udbytterigt og 
vellykket besøg, og en skoletjeneste er som sådan væsentlig for såvel 
museet som skolerne. 
 
Kulturarvsstyrelsen besøgte i 2005 Færgegården for at gennemføre 
en kvalitetsvurdering af museet. I den tilhørende rapport skrev 
Kulturarvsstyrelsen, at skoletjenesten var velfungerende og 
forbilledlig. 
 
På J.F. Willumsens museum, det andet statsanerkendte museum i 
Frederikssund, har der ikke været tilknyttet en egentlig skoletjeneste. 
Museet har igennem projektansøgninger gennemført enkeltstående 
projektforløb, som er blevet tilbudt skolerne i Frederikssund 
Kommune. Derudover udnytter en del skoler muligheden for at 
besøge museet gratis og betale for en rundvisning, der knyttes til den 
undervisning, som læreren i samarbejde med museet aftaler. En 
sådan undervisning/rundvisning betales af den enkelte skole. 
 
Fra såvel lærere og museum, vurderes det, at denne brugerbetaling er 
en ”stopklods” for, at skolerne benytter museet i særlig grad i 
undervisningen. Derudover har museet vanskeligt ved at udvikle nye 
undervisningstilbud, da der som sådan ikke, er afsat ressourcer til det. 
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Potentialet i J.F. Willumsens museum, som et lokalt 
undervisningstilbud vurderes umiddelbart af museet og skolerne at 
være større, end det udnyttes nu.  
 
Skoleafdelingen har et ønske om, at begge de lokale statsanerkendte 
museer også i fremtiden indgår i kommunens skolers 
undervisningstilbud. Museerne rummer begge en unik mulighed for, at 
man lokalt kan udvide skolens egne undervisnings-”rum” med 
museernes rum – såvel udendørs som inde på museerne. 
 
Skoleafdelingen har på baggrund af ønsket om, at inddrage begge 
museer i kommunens undervisningstilbud, bakket op om de to 
museers ansøgning til Kulturarvsstyrelsens Formidlingspulje. Der er 
søgt puljemidler til, at man i et samarbejde imellem museerne og 
skoleafdelingen kan etablere og udvikle en skoletjeneste på begge 
museer. Fristen for ansøgningen var i marts i år – og det var forventet, 
at bevillingen kunne træde i kraft i dette efterår. Imidlertid er 
processen blevet forlænget, og der er således ikke kommet endeligt 
svar fra Kulturarvsstyrelsen. 
  
Ud over uvisheden om disse evt. puljemidler, og konsekvenserne 
heraf i de kommende to projektår, så er Egnsmuseet Færgegården 
også lige nu inde i andre overvejelser, hvori museet står overfor nogle 
større strukturelle ændringer. 
 
Det betyder, at skoleafdelingen og de to museer er blevet enige om, at 
udskyde en egentlig videre drøftelse om mulighederne for at ændre de 
nuværende skoletjenestetilbud enten til midt i foråret 2011, hvor det 
forventes at Egnsmuseet Færgegårdens struktur og organisering 
kendes lidt bedre end nu, eller til, at der reelt foreligger en bevilling til 
det ansøgte udviklingsprojekt fra Kulturarvsstyrelsen. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger til orienteringssagen. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst - og Uddannelsesudvalget, at: 

1. orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 20 af 27 

Punktet udsat til behandling på førstkommende møde i Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget. 
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Sag nr.  88  En helhedsorienteret ungeindsats - et KL partnerskabsprojekt 
 
Journal nr.:  027962-2010 
 
Lovgrundlag: Opfølgning på regeringens vedtagelse af Ungepakke 1 og 2 - der 

lægger op til ændringer i Beskæftigelseslovgivning, 
Vejledningsområdet, Lov om folkeskolen og Socialområdet.  

Sagsfremstilling: KL inviterede i juni 2010 interesserede kommuner til at deltage i et to 
årigt partnerskabsprojekt om en helhedsorienteret ungeindsats. 
Projektet begynder i oktober 2010. 
 
Formålet med projektet er at styrke den helhedsorienterede 
ungeindsats i kommunerne, så de unge kan opleve en mere 
sammenhængende indsats, der hjælper dem trygt gennem 
ungdomslivet og ind i voksentilværelsen. 
 
Målet er på lang sigt, at flere unge får forudsætninger for at blive 
selvforsørgende, demokratisk deltagende samfundsborgere. Dette 
tænkes opnået gennem blandt andet flg. delmål: 

 Flere unge skal have en erhvervskompetencegivende 
uddannelse 

 Færre unge skal på offentlig forsørgelse 
 Færre unge under 30 år skal tilkendes førtidspension 

De deltagende kommuner skal opstille og arbejde med at indfri 
ambitiøse politiske mål på ungeområdet. 
KL stiller en række redskaber til rådighed, der kan bidrage til, at 
kommunerne kan indfri målene. 
 
Projektet strækker sig hen over de kommende to år, og vil indeholde 
to konferencer, hvor både politikere og embedsmænd fra de 
tilknyttede kommuner deltager. Derudover vil der blive opbygget et 
administrativt netværk, hvor der drøftes temaer af organisatorisk, 
metodisk, ledelsesmæssig og faglig karakter. 
 
Undervejs vil der være fokus på brug og udvikling af forskellige 
analyseredskaber, som KL stiller til rådighed.  
 
I Frederikssund Kommune er der allerede nu etableret et permanent 
netværk mellem kommunens aktører på ungeområdet og de eksterne 
parter: Ungdomsuddannelserne, Produktionsskolen og UU-vest. Dette 
netværk har henover det sidste halve år arbejdet med at udforme en 
Ungestrategi for Frederikssund Kommune. Ungestrategien angiver, 
hvordan samarbejdet er en nødvendig forudsætning for, at det skal 
lykkes at få flere unge i Frederikssund Kommune til at gennemføre en 
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ungdomsuddannelse. Ungestrategien beskriver også et helt 
grundlæggende kodeks for, hvordan man i samarbejdet møder den 
unge. Arbejdsgruppens mål med at udarbejde en strategi, er at 
forpligte og lægge op til et tæt samarbejde omkring de unge. Dette 
ønskes konkretiseret igennem en ungekonference for alle de 
involverede parter og en organisering af de nødvendige indsatser i et 
kommunalt projektarbejde. 
 
Den permanente arbejdsgruppe behandlede på sit møde i september 
invitationen fra KL til partnerskabet om en helhedsorienteret 
ungeindsats. I arbejdsgruppen var alle enige om, at projektets mål og 
arbejdsmetode lå i direkte forlængelse af arbejdsgruppens arbejde. På 
den baggrund anbefaler arbejdsgruppen, at Frederikssund Kommune 
deltager i partnerskabsprojektet. 
 
Projektet vil fortsætte og udvikle det arbejde, der allerede er i gang i 
Frederikssund Kommune. Arbejdsgruppen forventer, at konsekvensen 
af, at deltage i partnerskabsprojektet vil bidrage til et større kommunalt 
fokus på målet på, at 95 % af en ungdomsårgang gennemfører en 
ungdomsuddannelse. Den helhedsorienterede indsats forventes at 
ville bidrage til en større kvalitet i arbejdsprocesserne og dermed føre 
til bedre resultater i ungeindsatsen. 
 
Økonomien i projektet: 
 
Deltagelse i projektet koster 80.000 kr. fordelt på de to projektår: 
2 x 40.000 kr. 
Derudover vil der være udgifter til kost og logi ved de to seminarer og 
udviklingsseminaret, der gennemføres i projektet. 
 
Hvis der skal gennemføres lokale aktiviteter undervejs betales de 
ligeledes af kommunen.   
 
Finansieringen sker indenfor egen ramme.  

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til orienteringssagen. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over 
for Opvækst - og Uddannelsesudvalget, at: 

1. orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere 
beslutninger: 
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Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Taget til efterretning. 

Bilag: Invitation fra KL om partnerskab om ungeindsatsen 
Projektbeskrivelse KL Partnerskab om en helhedsorienteret 
ungeindsats 
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Sag nr.  89  Kapacitetstilpasning i daginstitutioner i 2011 
 
Journal nr.:  026928-2010 
 
Lovgrundlag: Dagtilbudsloven 

Sagsfremstilling: Hvert år udarbejder Frederikssund Kommune en prognose for 
befolkningsudvikling i kommunen. Af prognosen for 2010 fremgår det, 
at der fra 2010 til 2011 vil være et fald i antallet af 0-5 årige i 
kommunen på 141 børn. I 2012 forventes børnetallet at falde med 
yderligere 88 børn og i 2013 og 2014 med yderligere ca. 40 børn pr. 
år. 
 
Befolkningsprognosens forudsigelser for faldet fra 2010 til 
2011 bekræftes af en analyse som Afdelingen for Dagtilbud har 
udarbejdet i perioden august til oktober 2010. 
 
Analysen bygger på den viden som Afdelingen for Dagtilbud har 
kunne hente i Pladsanvisningen og indeholder derfor alle - af systemet 
kendte - børn født før oktober 2010 tilmeldt med pasningsbehov i 
Frederikssund Kommune. 
 
Analysen viser, at der i 2011 vil ske et kraftigt fald i antallet af 
efterspurgte pladser, og at der i 2011 forventes at være en 
overkapacitet på 86 vuggestuepladser og 133 børnehavepladser 
svarende til 219 ud af 2.211 pladser. 
 
Det store fald i børnetallet slår igennem 1. maj 2011, når de ældste 
børnehavebørn overgår til mini SFO.  
 
Afdelingen for Dagtilbud vil på udvalgsmødet fremlægge en række 
forslag til kapacitetstilpasning på området. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi kommenterer, at den økonomiske konsekvens i form af 
færre personaleressourcer som følge af det faldende børnetal er 
indarbejdet i dagtilbudsområdets budget 2011-2014. Budgettet er ikke 
korrigeret som følge af eventuelt færre daginstitutioner (udgifter til 
eksempelvis rengøring, el, vand og varme samt evt. lejeudgifter). 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. udvalget udarbejder indstilling til Økonomiudvalg og Byråd om 
kapacitetstilpasning på området, og  

2. forslag om nedlæggelse af en eller flere institutioner sendes i 
høring i MED-systemet og hos berørte institutioner forinden 
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yderligere politisk behandling. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget udarbejder forslag til 
kapacitetstilpasning som sendes i høring hos berørte institutioner og i 
MED-systemet. 
 
Høringsperioden er fra 8. til 22. november 2010. 
 
Sagen genoptages på næstkommende møde i Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget. 

Bilag: Analyse daginstitutioner 2011 
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Sag nr.  90  Meddelelser - Opvækst- og Uddannelsesudvalget 
 
Journal nr.:  002311-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kirsten Weiland (A) fraværende. 
 
Formanden orienterer om Børnekulturens Netværks dialogkonference 
den 22. november 2010 om Modelforsøg om ungekultur.  
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Møde i Opvækst- og Uddannelsesudvalget Mandag den 1. november 2010. Mødet sluttede 
kl. 18.00 
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